
Rada Miasta Poręba 

RM.0002.8.2025 

Protokół nr VIII/2024 

VIII Sesja w dniu 7 stycznia 2025r. 

Obrady rozpoczęto 7 stycznia 2025r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 10:26 tego 

samego dnia. 

Miejsce: Obrady VIII nadzwyczajnej sesji IX kadencji Rady Miasta Poręba odbyły się w 

budynku Miejskiego Ośrodka Kultury w Porębie, w Sali Konferencyjnej. 

Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 

Protokolantka: Anna Winczakiewicz 

Numery podjętych uchwał: VIII/74/25 

Załączniki do protokołu:  

1. Imienny wykaz głosowań radnych; 
2. Uchwała od nr VII/74/25. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 

2. Robert Bijak 

3. Lucyna Dziechciarz 

4. Krzysztof Hamerlik 

5. Kamil Janikowski 

6. Elżbieta Kołodziej 

7. Jolanta Łakomska 

8. Jarosław Machura 

9. Paweł Mazur 

10. Mariola Pałasz 

11. Aleksandra Sadowska  

12. Marek Wystrychowski 

Nieobecni: 

1. Wioletta Drabek 

2. Mariusz Kołton 

3. Tomasz Stefan 

Lista obecności gości: 

1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra 

2. Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Tomasz Turek 

3. Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała 



1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła obrady VIII nadzwyczajnej 

sesji Rady Miasta Poręba IX kadencji w dniu 7 stycznia 2025 r. o godz. 1000, powitała 

uczestniczących w sesji radnych, Burmistrza Miasta Poręba, Prezesa Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, pracowników urzędu miasta oraz mieszkańców.  

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na moment 

otwarcia sesji w obradach uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że VIII sesja Rady Miasta została zwołana na 
wniosek Burmistrza Miasta Poręba Ryszarda Spyry z dnia 3 stycznia 2025 roku w trybie art. 
20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U.  2024r. 
poz. 1465 z późn. zm.) oraz w trybie Regulaminu Rady Miasta Poręba. 

Przewodnicząca odczytała uzasadnienie do w/w wniosku: 

W związku z koniecznością podjęcia przez Radę Miasta Poręba uchwały dot. wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia międzygminnego na rok 2025 pomiędzy Gminą Poręba a Gminą 

Sosnowiec w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami z terenu Gminy Poręba, 

polegającego na przyjmowaniu bezdomnych zwierząt oraz utrzymaniu i opiece w Schronisku 

dla Zwierząt w Sosnowcu konieczne stało się zwołanie sesji. 

Wraz z zawiadomieniem o zwołaniu VIII Sesji Rady Miasta na dzień 7 stycznia 2025 roku 

radni otrzymali następujący porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego na rok 2025 pomiędzy Gminą 

Poręba a Gminą Sosnowiec w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami z terenu Gminy 

Poręba  

3. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 

porządku obrad. 

Brak pytań, wniosków ze strony radnych. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego na rok 2025 

pomiędzy Gminą Poręba a Gminą Sosnowiec w zakresie opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami z terenu Gminy Poręba 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra, uzasadnił wniosek o zwołanie 

nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Poręba. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała omówiła projekt uchwały. 



Radny Robert Bijak zapytał, czy spółka gminna w Sosnowcu będzie pobierać opłatę 

ryczałtową. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała odpowiedziała, że nie. Opłata 

będzie tylko od odłowionego zwierzęcia. 

Radny Marek Wystrychowski zapytał, co się stanie w przypadku zawiezienia zwierzęcia do 

schroniska w Zawierciu. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała odpowiedziała, że schronisko w 

Zawierciu nie będzie miało prawa przyjąć zwierzęcia. Po podpisaniu umowy z Sosnowcem 

będzie to jedyne schronisko, do którego mogą trafiać bezdomne zwierzęta. W 2025 roku 

odławianiem zwierząt będzie zajmować się spółka gminna  MPWiK, po przewiezieniu do 

siedziby spółki maksymalnie do 5 dni będzie czas na odnalezienie właściciela. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy powyższe informacje będą gdzieś zapisane. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała odpowiedziała, że cała 

procedura będzie opisana w projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poręba 

na rok 2025.  

Radny Jarosław Machura zapytał, jak będzie rozwiązywany problem kocich miotów. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała odpowiedziała, że ta kwestia 

również będzie ujęta w w/w projekcie uchwały. Gmina będzie planowała kastrację oraz 

sterylizację kotów, a wolnożyjące koty będą dokarmiane oraz objęte opieką weterynaryjną  

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy zmianie ulegnie również współpracujący z Gminą 

weterynarz. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała powiedziała, że 

najprawdopodobniej koty właścicielskie będą nadal kastrowane/sterylizowane w Zawierciu 

przy ul. Senatorskiej. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, kiedy będzie podjęta uchwała w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Poręba na rok 2025. 

Inspektor Referatu Ochrony Środowiska Katarzyna Domagała odpowiedziała, że uchwała 

musi być podjęta do końca marca bieżącego roku. 

Prezes Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Porębie Tomasz Turek 

powiedział, że mimo apelu do mieszkańców podczas nocy sylwestrowej używano sztucznych 

ogni, na skutek czego doszło do incydentów zranienia oraz zaginięcia wystraszonych psów. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego na 



rok 2025 pomiędzy Gminą Poręba a Gminą Sosnowiec w zakresie opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami z terenu Gminy Poręba.  

 

Wyniki głosowania 

ZA : 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Agnieszka Ajchenlaub, Robert Bijak, Lucyna Dziechciarz, Krzysztof Hamerlik, Kamil 

Janikowski, Elżbieta Kołodziej, Jolanta Łakomska, Jarosław Machura, Paweł Mazur, Mariola 

Pałasz, Aleksandra Sadowska, Marek Wystrychowski 

NIEOBECNI (3) 

Wioletta Drabek, Mariusz Kołton, Tomasz Stefan 

Uchwała została podjęta 12 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 

załącznik do protokołu.) 

Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod VIII/74/25 (Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.) 

3. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów porządku 

obrad – zamknęła obrady VIII sesji Rady Miasta Poręba IX kadencji. 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

Elżbieta Kołodziej 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się 

w Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-

video:https://esesja.tv/transmisja/62558/nagranie.htm 


